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شناسایی۲۰۰مشکلبرای
کارخانجاتمشکلدار

معاون قضائی دادستان کل کشور گفت: 
در حوزه آسیب شناسی، تاکنون حدود ۲۰۰ 
مشکل برای کارخانه هایی که مشکل پیدا 
کرده  و یا تعطیل شده اند، شناسایی کردیم. 
سعید عمرانی به تفاوت مشکلات کارخانه های 
مختلف اشاره و اظهار کرد: ممکن است این 
مشکلات در حوزه های مختلف از جمله بانک، 
واردات و گمرک باشد اما آنچه مهم است حل 
این مشکلات با حضور نماینده هر دستگاه در 
ستادهای تشکیل شده است. عمرانی ادامه 
داد: ادعا نمی کنیم که صددرصد مشکلات 
کارخانه ها و واحدهای تولیدی حل می شود 
اما با بازدیدهای میدانی، حضور در محل و 
مذاکره با مسئولان محلی، می توان ۹۰درصد 
این مشکلات را به صورت استانی حل کرد. 
وی با بیان اینکه برخی مشکلات نیازمند 
حمایت کشوری است و از طریق مرکز پیگیری 
و حل می شود، گفت: در حوزه اقتصادی، ستاد 
اقتصاد مقاومتی قوه قضائیه را داریم که از نظر 
عملیاتی در مرکز و تمام استان ها این ستاد 

فعال است. 

بایدنبرایرئیسیروادید
صادرنکند

وزیر امورخارجه پیشین آمریکا در لفاظی 
جدید خود علیه کشورمان از رئیس جمهور 
کشورش خواست تا از صدور روادید برای 
ابراهیم رئیسی به منظور سفر به نیویورک 
خودداری کند. مایک پمپئو وزیر امورخارجه 
پیشین آمریکا که همواره مواضعی به شدت 
ضد ایرانی داشته است با انتشار پیامی در 
حساب کاربری خود در توئیتر ادعاهایی واهی 
علیه کشورمان مطرح کرد. پمپئو مدعی شد: 
ایران در حال تلاش برای کشتن آمریکایی ها 
در خاک آمریکاست و به تازگی نیز از حمله 
علیه یک مخالف ایرانی در نیویورک حمایت 
کرده است. وی ادامه داد: رئیس جمهور بایدن 
باید از صدور روادید برای ابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهوری ایران برای سفر به نیویورک 
خودداری کند. رئیس جمهور ایران قرار است 
برای شرکت در نشست سالانه مجمع عمومی 

سازمان ملل به نیویورک سفر کند. 

اروپاییهاارادهایدرمقابل
آمریکاندارند

کرد:  اظهار  کشورمان  دیپلمات  یک 
اروپایی ها هیچ اراده ای در مقابل آمریکا ندارند 
و طی این سال ها بارها مشاهده کردیم که به 
نوعی در نقش سرباز آمریکا رفتار کرده اند.  
ابوالفضل ظهره وند در پاسخ به این سوال که 
چرا اروپایی ها موضع خود را در برابر پاسخ 
ایران به طرح اتحادیه اروپا تغییر داده اند و در 
حالی که پیش از این می گفتند جواب ایران 
سازنده است اکنون در قالب بیانیه پاسخ ایران 
را زیر سوال برده اند، خاطرنشان کرد : علت این 
موضوع روشن است. اروپایی ها سال هاست که 
نشان داده اند که هیچ اراده ای در مقابل آمریکا 
از خود ندارند. این دیپلمات با بیان اینکه در 
جریان مذاکرات برجام ۲۰۱۵ نیز اروپایی ها 
فقط اجرا کننده سناریو آمریکا بودند، تصریح 
کرد: در مذاکرات ۱+۴ نیز این اتفاق افتاد و در 
جریان مذاکرات وین نیز اروپایی ها کاره ای 
نبودند و به نظرم هر توافقی که بخواهد انجام 
شود نباید روی اروپایی ها حساب چندانی باز 
کرد.  اروپایی ها در اجرای برجام به وظایف 

خود عمل نکردند. 

ادعاینادرستلاپیددرباره
ایران

نخست وزیر رژیم صهیونیستی با اشاره به 
تلاش های این رژیم برای ممانعت از احیای 
برجام گفت که تل آویو اطلاعاتی درخصوص 
فعالیت های هسته ای ایران به کشورهای 
اروپایی داده است. یائیر لاپید، نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی در اظهاراتی مدعی شد 
که این رژیم اطلاعات جدیدی درخصوص 
فعالیت های هسته ای ایران در تعدادی از 
سایت ها به کشورهای اروپایی داده است. 
وی گفت که رژیم صهیونیستی کمپینی 
سیاسی برای توقف توافق هسته ای و مقابله 
با رفع تحریم های ایران در پیش گرفته است. 
لاپید مدعی شد: دلایلی داریم که نشان 
می دهد تلاش های ما موفق بوده است. وی 
پیش از این با اشاره به گفت وگوی اخیر خود 
با رئیس جمهور آمریکا گفت: همان طور که 
با رئیس جمهور بایدن توافق کردیم، آزادی 
عمل کاملی برای ممانعت از احتمال بدل شدن 

ایران به یک تهدید هسته ای، خواهیم داشت

راهپیماییاربعین،یکضلعاز
اضلاعانقلاب

غلامعلی حداد عادل گفت: در کتاب »به 
صحرا شدم عشق باریده بود« حرفم این بود 
که راهپیمایی اربعین، یک بعُد و یک ضلع از 
اضلاع انقلاب اسلامی است. جوهر، روح و جان 
این راهپیمایی نتیجه تحولی است که نه تنها در 
ایران، بلکه در همه جا به برکت انقلاب اسلامی 
اتفاق افتاده و این تحول، زنده شدن مذهب و 
فعال شدن دین در عرصه سیاست با الهام از 

نهضت حسینی است. 

کــوتــــاه

گرچه احیای برجام در دستور کار طرفین قرار دارد و همه 
برای رسیدن به توافق ابراز امیدواری می کنند. در حالی که 
طرف های مقابل برای این بازی ابزار بیشتری را در اختیار دارند. 
اولا که متن اروپایی ها و هم پاسخ هایی که طرفین دادند منتشر 
نشده که با دقت و درست بتوانیم قضاوت کنیم. اما بر اساس 
دریافت های پراکنده ای که داشتیم این است که طرفین توافق 
کرده اند طی ۴ مرحله برجام را احیا کنند. یعنی بده بستان 
متقابلی را داشته باشند و بر اساس این داستان برجام به سرانجام 
خاص خود برسد. طی این مراحل اولا آنچه نوشته اند را به عنوان 
توافق به تایید کنگره آمریکا برسانند و بعد از آن اقای بایدن 
سخنرانی کند و بخشی از تعهدات را بپذیرد و آقای بلینکن به 
عنوان وزیر خارجه بیانیه بدهد و بخش دیگری از تعهدات را پذیرا 
باشد و در دو مقطع هم ایران و آمریکا بیانیه مشترک بدهند و 
هم ورود به این پروسه را تایید کنند و در نهایت آغاز برجام جدید 
را تایید کنند. حال آمریکایی ها بر اساس متنی که اروپایی ها 
برای این ۴ مرحله دادند عباراتی را به کار برده اند که ایران تصور 
می کند دارای ابهاماتی است و می تواند جایی برای دبه کردن 
برای آمریکایی ها فراهم کند. لذا اینگونه به نظر می آید که ایران 
عباراتی را به کار برده و حرف هایی را در پاسخ زده که آنها غیر 
سازنده تلقی کردند. ایران می خواهد که این منفذها را ببندد و 
بپوشاند که غربی ها نیز این رویکرد ایران را غیر سازنده تلقی 
کردند. از طرفی واکنش هایی که در حال رخ دادن است برای این 
است که ایران را تهدیدی کنند بلکه از مواضع خود کوتاه بیاید و 
اگر این کار را نکرد نهایتا به سمت گزینه هایی که مطرح می کنند 
از جمله استفاده از اسنپ بک بروند. به خصوص اروپایی ها که 
مایل بودند در این مقطع زمانی برجام به نتیجه برسد تا آنها نیز 
از ثمرات و مواهب آن استفاده کنند و ایران وارد شرایط خاصی 
شود که بتواند انرژی و نفت و گاز اروپایی ها را تامین کند. اما حال 
که نمی تواند یا به زعم آنها ایران به دنبال اتلاف وقت است که 
زمان بگذرد و اروپا به پاییز و زمستان برسد و در فشار قرار بگیرند 
آنها هم می خواهند این فشار را جبران کنند. لذا به سمت فعال 
سازی اسنب بک می روند. اگر توانستند با اقدامات اولیه ایران را 
به سمت تعدیل کردن پاسخ ها ببرند که هیچ اما اگر نتوانستند 
اسنپ بک یا مکانیسم ماشه را فعال می کنند تا فشار اقتصادی را 
نه فقط از جانب خود بلکه از سوی قطعنامه های سازمان ملل بر 

ایران افزایش دهند. 

دیدگــــاه
حقوقاجتماعیایرانیانودستور

رئیسجمهور

ریاست محترم جمهوری اعلام کرده اند که »اگر فرزند رفت، 
پدر هم برود« این دستور آقای رئیسی باید مورد تحلیل قرار گیرد. 
اول اینکه هر فردی می تواند مکان زندگی خود را انتخاب نماید و 
جز در برخی مواقع آن هم به حکم قانونی نمی توان این حق را از 
فرد سلب نمود. این حق جزو حقوق اجتماعی افراد است و برخی 
در این کشور دو پاسپورت دارند و هر زمان که بخواهند از کشور 
خارج شده و در کشوری که تابعیت آن را دارا هستند، زندگی 
می کنند و هر زمان هم که علاقه داشته باشند به علت اینکه 
شهروند ایران هستند و در این کشور به دنیا آمده اند می توانند 
به کشور وارد شده و مانند یک شهروند عادی زندگی کنند هیچ 
منعی هم برای سکونت افرادی که دارای تابعیت مضاعف هستند 
برای حضور در ایران وجود ندارد مگر برخی کشور ها که ایران آن 
کشورها  را به رسمیت نمی شناسد در اینجا باید بررسی شود که آیا 
دستور رئیس جمهور به مثابه قانون است و هر فرزندی که از ایران 
رفته باید پدر نیز به حکم این قانون از ایران برود؟ قطعاً اینطور 
نیست و چنین قانونی در ایران وضع نشده و احتمالاً چون با مبانی 
حقوق شهروندی در تناقض است به راحتی قابلیت تبدیل شدن 
به قانون ندارد. از این منظر دستور رئیس جمهور الزام آور نیست.  
البته از نظر امنیتی می توان در ارتباط با این مقوله توضیحاتی ارائه 
داد. بحث نفوذ از طریق فرزندانی که پدران آن ها در سمت های 
حساس قرار دارند همواره مطرح بود و هیچ بعید نیست فرزند یکی 
از مسئولین با سرویس های اطلاعاتی بیگانه در ارتباط باشد و از 
این طریق اطلاعات سری و طبقه بندی شده را در اختیار آن ها قرار 
داده و ضربه ای به ایران وارد شود. به لحاظ طبقه بندی اسناد سری 
و فوق سری قوانینی در کشور وجود دارد که لازم الاجراست. از این 
رو باید به مسأله اهمیت داد. البته نباید فرض را بر این گذاشت که 
هر فردی فرزندش در خارج از کشور زندگی می کند؛ نفوذی است. 
این فرض کاملًا غلط است و ممکن است افراد برای ادامه تحصیل و 
یا حتی زندگی درخارج از کشور باشند. از این منظر رئیس جمهور 
و مدیران تراز اول باید ملاحظات لازم را در نظر گیرند و از معرفی 
افرادی که در ارتباط با آن ها شکی وجود دارد امتناع کنند. 
البته افرادی هستند که در آمریکا گرین کارت می گیرند و قسم 
می خورند که منافع آمریکا را حفظ کنند در نتیجه اگر بین ایران 
و آمریکا جنگی ایجاد شود باید در جبهه آمریکا بجنگد این مورد 
نوعی وابستگی و خیانت محسوب می شود و ممنوعیت هایی باید 

برای این افراد در شرایط جنگی و شبهه جنگی وضع شود. 

خبــــــر
آخرینوضعیتطرحانتخاباتمجلس

رئیس کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در مجلس 
شورای اسلامی گفت: بررسی طرح اصلاح قانون انتخابات 
مجلس در دستورکار کمیسیون قرار دارد و پیش بینی می شود تا 
پایان ماه آتی به صحن مجلس برسد. محمد صالح جوکار درباره 
آخرین وضعیت بررسی طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس، 
بیان کرد: کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در حال انجام 
کار کارشناسی بر روی طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس است 
و طرح پس از بررسی نهایی به صحن مجلس می رود. وی در ادامه 
اظهار کرد: با توجه به اینکه تاکنون ما چیزی در قالب لایحه برای 
اصلاح قانون انتخابات از سوی دولت ندیده ایم، مجلس طرح خود 

را در این زمینه پیش خواهد برد. 

آرمان ملی: معاون پارلمانی رئیس جمهور 
اظهار داشت: وزیر راه و شهرسازی کارش را 
با دولت ادامه خواهد داد و تمام تمرکز وی 
بر سامان دهی وضعیت حمل و نقل زائران 
اربعین است. سید محمد حسینی، درباره 
این که نمایندگان مجلس استیضاح سه وزیر 
ورزش، صمت و راه و شهرسازی را مطرح 
می کنند، گفت: در حال حاضر که مجلس 
تعطیل است نمایندگان نظری دارند و ممکن 
است تعدادی امضا هم جمع کنند اما تا زمانی 
که اعلام وصول در مجلس صورت نگیرد ما 
این ها را جدی نمی گیریم. باید اعلام وصول 
شود و به ما ابلاغ گردد. البته هر جا بشنویم 
نمایندگانی بحث سؤال و استیضاح را مطرح 
می کنند با آن ها صحبت می کنیم که اگر 
ابهامات، شبهات و یا اشکالاتی وجود دارد 
حل و فصل شود وزرا هم آمادگی دارند و 
جلسه می گذارند. وی تاکید کرد: خوشبختانه 
در سال اول ما هیچ مساله ای در خصوص 
استیضاح وزرا نداشته ایم. تعامل بسیار خوبی 
بین دولت و مجلس صورت گرفته است. 
مشاهده کردید ۲۸۰ نماینده از اقدامات 
دولت و شخص رئیس جمهور تقدیر کردند. در 

هفته دولت هم وزرا و معاونین رئیس جمهور 
۲ استان سفر کردند و مسائل  هرکدام به 
را مورد بررسی قرار دادند. وی در خصوص 
تکفیک وزارت و راه شهرسازی بیان کرد: 
تاکنون این مساله در دولت مطرح نشده است 
و ما این موضوع را در بررسی قرار می دهیم. 
حسینی با بیان این که مسکن یک مساله 
بسیار مهم است، خاطرنشان کرد: در دیداری 
که دولتمردان با مقام معظم رهبری داشتند 
حضرت آقا فرمودند در مساله مسکن ما 
عقب ماندگی داریم و باید اهتمام در این زمینه 
صورت گیرد.  وی افزود: تکفیک وزارت راه 
و شهرسازی از یکدیگر می تواند کار خوبی 
باشد. زیرا کارها در این وزارتخانه بسیار 
سنگین است چرا که بحث راه و شهرسازی 
خودش یک مساله است و بحث مسکن 
مساله دیگری است که باید در هر دو زمینه 
اقدامات متناسب صورت گیرد. منتظر هستیم 
کمیسیون عمران به نتیجه برسد و این تفکیک 
به صورت یک طرح در مجلس اعلام شود و ما 
بعدا در دستور کار قرار دهیم.  معاون پارلمانی 
رئیس جمهور درباره این که برخی نمایندگان 
و کارشناسان اعلام می کنند که تفکیک و یا 

ادغام وزارتخانه ها به هر حال هزینه بردار است 
و این امر در شرایطی که دولت با مشکلاتی در 
زمینه بودجه مواجه است بار مالی دارد، بیان 
کرد: اگر تفکیک هم صورت بگیرد تاکید بر 
این است از همان امکاناتی که وجود دارد اعم 
از نیروی کار و ساختمان هایی که در گذشته 
بوده استفاده کنند؛ بله، بار مالی دارد اما این 
بار معتنابه  نیست. وی بیان کرد: اگر ضرورت 
داشته باشد و مجلس هم به این نتیجه برسد 
در دولت ما هم درباره اش بحث می کنیم اما 
در حال حاضر چنین چیزی نیست. حسینی 
درباره اینکه برخی از نمایندگان عنوان 
می کنند وزیر راه و شهرسازی باید به مجلس 
بیاید و در خصوص عملکرد مشاورش که 
بنا بر اتهاماتی بازداشت شده است پاسخگو 
باشد و این بیماری که مطرح می شود وی 
دارد، بهانه ای بیش نیست، گفت: خیر چنین 
چیزی نیست. ایشان واقعا بیمار بودند. معاون 
پارلمانی رئیس جمهور تصریح کرد: دولت 
از هیچ فرد متخلفی حمایت نخواهد کرد.  
وی درباره این که رستم قاسمی وزیر راه و 
شهرسازی در وضعیت خاص جسمانی قرار 
دارد آیا دولت با توجه به شرایط او همکاری اش 
را با او ادامه خواهد داد، عنوان کرد: بله 
همکاری ادامه دارد. ایشان در حال حاضر 
در جلسات هیات دولت شرکت می کنند و 
پیگیر کارهای وزارتخانه هستند و در برنامه 
تلویزیونی هم توضیح دادند. معاون پارلمانی 
رئیس جمهور در این خصوص که باتوجه به 
مطرح شدن طرح تفکیک وزارت صمت آیا 
ممکن است این دو طرح در یک سال انجام 
شود و دو وزارتخانه در یک سال تفکیک و 
تبدیل به ۴ وزارتخانه شوند، افزود: همان طور 
که این دو وزارتخانه در یک سال تشکیل 
شدند، می توانند تفکیک هم بشوند، اگر 
مجلس به این جمع بندی برسد و در دولت هم 
بحث شود به نتیجه برسد، بعُدی ندارد، این 

طرح در دولت هنوز مطرح نشده است.  

  آرمان ملی:  پنجشنبه بود که خبر 
درگذشت الیزابت دوم ملکه انگلیس در 
همه رسانه های جهان منتشر شد و خیلی 
زود به صدر اخبار رفت و پس از وی چارلز 
سوم ولیعهد بریتانیا به عنوان پادشاه جدید 
. با این حال اعلام خبر مرگ  منصوب شد.
الیزابت دوم، ملکه بریتانیا در سن ۹۶ سالگی با 
واکنش های متعدد داخلی و بین المللی روبه رو 
شد و پرچم های کاخ باکینگهام نیز به حالت 
نیمه برافراشته در آمدند. مقامات و مسئولان 
بین المللی و سران کشورهای مختلف نیز 
پیام های تسلیتی را از سوی کشورشان ارائه 
کردندکه در میان آنان نام ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور روسیه؛ رجب طیب اردوغان، 
رئیس جمهور ترکیهجلب توجه می کرد. این 
در حالی است که گرچه بسیاری از کشورها 
به عنوان پروتکل دیپلماتیک مرگ مقام 
بلندپایه کشوری را تسلیت گفتند اما برخی 
کشورها نیز اساسا هیچ واکنشی نشان ندادند و 
بی تفاوت از این مساله عبور کردند. کشورهایی 
که چندان خاطرات خوشی از انگلستان، 
ملکه و دخالت های گاه و بیگاه آنها در امورات 

کشورشان نداشتند. 

 چرایی سکوت ایران 
پس از مرگ ملکه انگلیس در چند روز 
گذشته اکثر رسانه ها این مساله را پوشش 
دادند و بسیاری از کشورها نیز نسبت به این 
خبر واکنش های مختلف و متفاوتی داشتند و 
پیام های تسلیت جداگانه ای فرستادند. این در 
حالی است که مقامات کشورمان نسبت به این 
موضوع هیچ گونه موضع گیری نداشتند و از آن 
گذر کردند. حال برخی رسانه های بین المللی 
و بیگانه این مساله را دستاویز قرار داده اند که 
چرا دولت ایران مطابق پروتکل های بین المللی 
مرگ ملکه انگلیس را به طور رسمی تسلیت 
نگفته و سکوت ایران از چه بابت است.  پرسش 
اینجا است؛ آنهایی که به عدم صدور پیام از 
سوی ایران خرده می گیرند وآن را خلاف 
عرف و پروتکل های دیپلماتیک می خوانند 
رویکردهای انگلیس و ملکه آن در قبال ایران را 
به خاطر دارند؟ آیا در موارد مشابه که مقاماتی 
از ایران درگذشتند مقامات انگلیسی واکنشی 
داشتند یا پیام تسلیتی صادر کردند؟ قدر 
مسلم این گونه مسائل تابع پروتکل و اقدامات 
متقابل دو دولت است. آیا انگلیس در مواردی 
چون رحلت امام خمینی)ره( بنیانگذار انقلاب 

اسلامی یا درگذشت مقامات ایران چون 
شهید محمد علی رجایی رئیس جمهور وقت 
و محمدجواد باهنر نخست وزیر وقت تسلیت 
گفتند؟ یا در خصوص در گذشت مرحوم 
آیت ا... هاشمی رفسنجانی و شهادت سردار 
حاج قاسم سلیمانی پیام تسلیتی از سوی 
انگلیسی ها صادر شد؟ پس می توان اینگونه 
برداشت کرد که ایران بر اساس رفتار متناسب 
و متقابل عمل کرده و انتقادی به رویکرد دولت 

ایران وارد نیست.  
در  ایران  انگلیس درباره  موضع   

شهریور 60
مجید تفرشی تحلیلگر مسائل انگلیس در 
خصوص اینکه گفته می شود چرا ایران مرگ 
ملکه انگلیس را تسلیت نگفت در توئیتی 
نوشت: »در باره عدم تسلیت ایران در فوت 
ملکه بریتانیا، من مخالف تسلیت برای مرگ 
رهبر یک کشور نیستم. ولی طبق اسناد 
بریتانیایی، پس از شهادت رئیس جمهور و 
نخست وزیر ایران در شهریور ۶۰  و بحث 
مفصل در لندن درباره واکنش به این حادثه 
نهایتا تصمیم گرفتند که نخست وزیر بریتانیا 

به ایران تسلیت نگوید و نگفت.« 

حسین کنعانی مقدم  
 فعال سیاسی اصولگرا

 سید جلال ساداتیان 
تحلیلگر مسائل بین الملل

 
 آرمان ملی: تروئیکای اروپا در بیانیه ای 
از خواسته ایران در مذاکرات احیای توافق 
هسته ای مبنی بر اینکه آژانس بین المللی 
انرژی اتمی تحقیقاتش درباره ذرات اورانیوم 
یافت شده در سه سایت هسته ای را به پایان 
برساند، مدعی شدند، خواسته اخیر ایران 
مذاکرات را به خطر می اندازد. این خواسته 
آخر، تردیدهایی جدی درباره مقاصد و 
تعهدات ایران نسبت به نتیجه  موفقیت آمیز 
برجام ایجاد می کند. موضع ایران با تعهدات 
و  دارد  مغایرت  ایران  الزام آور  قانونی 
چشم انداز احیای برجام را به خطر می اندازد.

  ادعایی با استناد با اسناد تل آویو
این ادعای طرف های اروپایی برجام در 
حالی است که پیشتر پرونده منشا ذرات 
اورانیوم در سایت های هسته ای ایران در 
جریان امضای توافق برجام که به امضای 
سه کشور مذکور هم رسیده، بسته شده بود. 
آژانس اخیرا با تاثیر پذیرفتن از ادعاهای 
مدعی  گزارشی  در  صهیونیستی  رژیم 
شده است که ایران همچنان پاسخ های 
معتبری در رابطه با منشا ذرات اورانیوم 
کشف شده در سه سایت  هسته ای اعلام 
نشده، ارائه نکرده است. ایران تاکید دارد که 
این موضوع را نمی پذیرد که مسائل پادمانی 
که پیشتر پرونده آنها بسته شده بود، بار دیگر 

لقائات  با بهانه های مختلف و تحت تاثیر ا
رژیم صهیونیستی مطرح شود و به عنوان 
دست آویزی سیاسی در تعاملات با ایران 

مورد استفاده قرار گیرد. 
  هشدار ایران به کشورهای فرانسه، 

انگلیس و آلمان
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری 
تروییکای  اخیر  بیانیه  ایران،  اسلامی 
اروپایی را غیرسازنده و خلاف حسن نیت 
سه کشور اروپایی در مورد مذاکرات رفع 
تحریم دانست.   ناصر کنعانی در واکنش به 
بیانیه اخیر تروییکای اروپایی »انگلیس، 
آلمان و فرانسه« گفت: باعث تعجب و 
تأسف است که در شرایطی که تعاملات 
دیپلماتیک و تبادل پیام میان طرف های 
مذاکره و هماهنگ کننده گفت وگوها برای 
نهایی کردن مذاکرات جریان دارد، سه کشور 
اروپایی در اقدامی انحرافی و به دور از رویکرد 
نتیجه بخش در مذاکرات، اقدام به صدور 
چنین بیانیه ای می کنند. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی افزود:  بدیهی است در صورت 
تداوم چنین رویکردی، باید مسئولیت نتایج 
آن را نیز بپذیرند. به سه کشور اروپایی توصیه 
می شود به جای ورود به فاز تخریب روند 
دیپلماتیک، برای ارائه راه حل جهت پایان 
دادن به اختلاف نظرهای معدود باقی مانده 

نقش فعال تری ایفا کنند. کنعانی تصریح 
کرد: ایران همچنان برای نهایی کردن توافق، 
اراده و آمادگی داشته و بر این اعتقاد است 
که در صورت وجود اراده لازم و پرهیز از 
از فشارهای خارجی، امکان  اثرپذیری 

دستیابی سریع به توافق وجود دارد. 
  تروئیکای اروپایی خواهان بسته 

شدن پرونده اتمی نیست
محمد مرندی، مشاور تیم مذاکره کننده 
ایران در مذاکرات وین در گفت وگو با شبکه 
المیادین در واکنش به این بیانیه گفت: 
تروئیکای اروپا و واشنگتن می دانند که برنامه 
هسته ای ایران مسالمت آمیز است. ایران 
خواهان رسیدن به توافقی است که منافعش 
را حفظ کند. وی افزود:  ما نمی توانیم به 
آمریکایی ها و اروپایی ها اعتماد کنیم و سه 
کشور اروپایی بی طرف نیستند بلکه هم 
پیمان آمریکا هستند و نباید فریب پروپاگاندا 
را بخوریم. روشن است که تروئیکای اروپایی 
خواهان بسته شدن پرونده تحقیقات آژانس 
بین المللی انرژی اتمی نیست. همچنین 
میخائیل اولیانوف در توییتی نوشت:  )این 
اقدام سه کشور اروپایی( واقعا خیلی بی موقع 
بود. درست در زمان حساس مذاکرات وین 
و در آستانه نشست شورای حکام آژانس 

بین المللی انرژی اتمی. 

»آرمان ملی« تحولات پیرامون برجام را بررسی می کند

واکنش قاطع تهران و روسیه به بیانیه تروئیکای اروپایی

 ایرادهای تروئیکا به 
هیچ وجه قابل پذیرش 

نیست

رئیس سابق کمیسیون امنیت 
ملی مجلس گفت: ایران بدون 
تردید و صرفا براساس منافع ملی 
خودش عمل می کند، تیم مذاکره 
کننده ما منطقی و اصولی است و 
واقعا سیاست دولت حل مشکل 
و توافق است، اما توافق براساس 
منافع متقابل و منافع ملی ایران. 
بنابراین ایرادهای مطرح شده از 
سوی تروئیکا به هیچ وجه قابل 
پذیرش نیست و صرفا به معنی 
عدم وصول توافق نهایی است و 
صورت حساب چنین عدم وصول 
توافق را باید بخش مهمی از آن 
به پای اروپایی ها و تصمیمی که 
کرده اند،  اعلام  نظر  عنوان  به 
گذاشت. علاالدین بروجردی افزود: 
یکی از عواملی که آمریکایی ها 
سنگین  و  سبک  می خواهند 
کنند بحث انتخابات است. اروپا 
هم تابعی از آمریکا است. تصمیم 
مستقلی نمی تواند اتخاذ کند، اروپا 
در دهه های گذشته نشان داده 
فقط یک تابع است نه بیشتر. در 
هر شرایطی ما راه خود را بر اساس 
مواضع اعلام شده ادامه می دهیم، 
نمی توانیم دست بسته نظاره گر 

تضییع حقوق ملت مان باشیم. 

 مذاکرات هسته ای در یک 
برزخ است

کارشناس مسائل بین الملل با 
بیان اینکه مذاکرات هسته ای در 
یک برزخ محتوایی و بحران تصمیم 
گیری قرار گرفته است، گفت: 
مذاکرات جمهوری اسلامی ایران و 
دولت فدرال ایالات متحده آمریکا 
همواره با فراز و نشیب فراوانی 
روبه رو بوده است؛ باید بپذیریم 
در وضعیت کنونی با توجه به آنچه 
در تهران و واشنگتن می گذرد 
دستیابی به یک توافق دور، اما 
مطهرنیا  مهدی  است.  نزدیک 
در ارزیابی خود از روند مذاکرات 
هسته ای اظهار داشت: مذاکرات 
در واقع وضعیت کبود را از خود 
به نمایش می گذارد؛ به این معنا 
که باید گفت از یک سو دو طرف 
تقاضای این را دارند که به توافق 
برسند، از سوی دیگر هر دو طرف بر 

مواضع خود استوار هستند. 

زاهدی وفا یک هفته دیگر 
فرصت دارد

یازدهم  مجلس  نماینده   
درباره این که مهلت سرپرستی 
محمدهادی زاهدی وفا برای 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
به پایان رسیده است و مجلس 
هم در تعطیلات به سر می برد 
و نمی تواند جلسه رأی اعتماد 
وی را برگزار کند آیا زاهدی وفا 
برای ادامه کار نیاز به اجازه 
رهبری دارد، گفت: در آیین نامه 
وزارتخانه ها  سرپرستی  مهلت 
سه ماه نوشته شده است؛ در حال 
حاضر مجلس به دلیل ماموریت 
نمایندگان در تعطیلات است که 
این یک هفته قابل اغماض است.  
احمد علیرضابیگی اظهار داشت: 
مساله اصلی اینجا است که نباید 
این اتفاق می افتاد و وزیر کار که 
یکی از اصلی ترین اعضای کابینه 
است با این همه تأخیر معرفی 

می شد. 

 معاون پارلمانی رئیس جمهور: 

 دولت از هیچ فرد متخلفی حمایت نمی کند 
   وزارت راه و شهر سازی و صمت می توانند به 4 وزارتخانه تبدیل شوند 

»آرمان ملی« چرایی عدم صدور پیام تسلیت از سوی دولت ایران را بررسی می کند

 واکنش متناسب و متقابل ایران در قبال مرگ ملکه انگلیس 


